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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Ordförande Stefan Nilsson (MP) och vice ordförande 

Therese Carlborg (M) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

2. Protokollet justeras den 16 december 2014. 

 

Anmäldes att protokollet från den 27 november 2014 justerades 

den 1 december 2014. 
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§ 2   

Val av ledamöter och ersättare till stadsdelsnämndens 
pensionärsråd år 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden utser ledamöter och ersättare till 

pensionärsrådet 2015 enligt följande: 

 

Ledamöter  Ersättare  

SPF Karlaplan Margareta 

Thörnblom 

SPF Karlaplan Jan Mårdh 

SPF Gärdet-Oscars Yvonne Wendt SPF Gärdet-Oscars Christina 

Harjulin 

SPF Engelbrekt 

 

  

Olof Björlin SPF Engelbrekt  Peter Groth 

SPF Hedvig 

Eleonora 

Viveca Höög 

Peterson 

SPF Djurgården Kerstin Appel 

PRO Östermalm-

Gärdet 

Ulla Lindqvist PRO Östermalm-

Gärdet 

Gun Schriwer 

 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ till 

stadsdelsnämnden i allmänna frågor som berör äldres 

levnadsförhållanden. Rådet består av fem leda-möter och fem 

ersättare och utses av stadsdelsnämnden för ett år i taget. 

Fördelningen av mandaten sker proportionellt i förhållande till 

organisationernas medlemsantal i nämndens geografiska 

område. Ledamöterna nomineras av lokala 

pensionärsorganisationer som har öppet medlemskap för alla 

pensionärer och som har verksamhet inom Östermalm. 

Pensionärsorganisationerna SPF och PRO har för 2015 

inkommit med namn på medlemmar som respektive 

organisation önskar nominera till lokala pensionärsrådet.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 november 2014. 

Dnr 2014-628-1.2.5. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3  

Val av ledamöter och ersättare till stadsdelsnämndens 
råd för funktionshinderfrågor år 2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden utser följande ledamöter till rådet för 

funktionshinderfrågor 2015 – 2018: 

 

Från HSO 

Elisabeth Aguado, IFS - Stockholmsdistriktet 

Monica Billgren, FUB - Stockholm 

Anders Carlsson, RTP - Storstockholms lokalförening 

Jan Delvert, RTP - Storstockholms lokalförening 

Svante Norbäck, Hjärnkraft - Stockholms län 

Anita Runesved, HjärtLung - Stockholm 

 
Ärendet 

Handikappföreningarnas samorgan i Stockholms stad, HSO, 

samordnar nomineringarna av ledamöter till 

stadsdelsnämndernas, facknämndernas och bolagens råd för 

funktionshinderfrågor i samverkan med 

funktionshinderföreningar inom och utanför HSO.  

Från föreningen Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet – 

Stockholm, DHR, har ingen nominerats till Östermalms råd för 

funktionhinderfrågor. Nomineringarna avser perioden 2015-

2018. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 november 2014.  

Dnr 2014-691-1.2.5. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Ansökningar från Östermalms pensionärsföreningar 
om bidrag för år 2015  

Beslut 

Nämnden godkänner ansökan om föreningsbidrag till 

pensionärsföreningar inom Östermalms stadsdelsområde med 

totalt  

74 720 kronor. 

 
Ärendet 

Utomstående organisationer kan få bidrag från 

stadsdelsnämnden till sin verksamhet. Bidragens syfte är att 

stödja verksamhet som är ett komplement eller alternativ till den 

verksamhet som nämnden ansvarar för. I detta ärende behandlas 

ansökningar från nio föreningar som bl.a. har verksamhet i form 

av underhållning, föreläsningar, friskvård, social samvaro och 

uppsökande verksamhet för äldre. Förvaltningen föreslår att 

verksamhetsbidrag beviljas med sammanlagt 74 720 kr.  

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 december 2014.  

Dnr 2014-678-5.4. Dnr 2014-717-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Föreningsbidrag till Föreningen SPF Väntjänst på 
Östermalm 

Beslut 

Nämnden godkänner ansökan från Föreningen SPF Väntjänst på 

Östermalm med totalt 120 000 kronor. 

 
Ärendet 

Utomstående organisationer kan få bidrag från 

stadsdelsnämnden till sin verksamhet. Föreningen SPF 

Väntjänst på Östermalm har ansökt om 120 000 kr i 

verksamhetsbidrag. Föreningen hjälper kostnadsfritt äldre på 

Östermalm bl.a. med ledsagning till sjukhus och sällskap vid 

promenader. Mot bakgrund av att SPF Väntjänst bedriver en 

angelägen verksamhet samt saknar medlemsavgifter och därmed 

är beroende av ekonomiskt stöd, anser förvaltningen att bidrag 

om 120 000 kr ska beviljas. Beloppet ryms inom beslutad 

budget 2014.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2014. 

Dnr 2014-678-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Stefan Nilsson m.fl. (M), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Förvaltningen SPF Väntjänst utgör ett värdefullt komplement 

till den åtstramade offentliga äldreomsorgen och det är givetvis 

angeläget att föreningen får förutsättningar att fortsätta att driva 

insatser för äldre.   

 

En rapport från Socialstyrelsen visar att psykisk ohälsa är 

vanligt bland äldre och att risken att drabbas av depression är till 

exempel fyra gånger så stor efter 65. En bok ”Mellan 

äldreomsorg och psykiatri” visar att kommunernas äldreomsorg 

inte är utformad för att ta and om gamla människor som är 

deprimerade eller har en psykos. 
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Föreningen SPF Väntjänst gör en så viktig insats för att stödja 

och hjälpa äldre på olika sätt som annars kanske inte skulle 

kunna besöka läkare, sjukhus, gå på promenader med mera.   
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§ 6   

Ansökan om föreningsbidrag till Föreningen 
Föräldravandring på Östermalm för år 2015 

Beslut 

Nämnden godkänner ansökan från Föreningen Föräldravandring 

om föreningsbidrag med 250 000 kronor. 

 
Ärendet 

För att fortsätta det framgångsrika arbetet som skett sedan 2007 

ansöker Föreningen Föräldravandring på Östermalm om bidrag 

för verksamheten under 2014. Förvaltningen föreslår att 

föreningen erhåller ett bidrag på 250 000 kr för detta. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2014. 

Dnr 2014-688-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Ansökan om verksamhetsbidrag till Stora Skuggans 
4H-gård år 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att bevilja Stora Skuggans 4H-gård 

verksamhetsbidrag med 500 000 kronor. 

 
Ärendet 

Ärendet rör en ansökan om föreningsbidrag från Stora Skuggans 

4H-gård om 650 000 kr. 4H-gården ligger på Norra Djurgården 

och är mycket välbesökt, inte minst av barn och unga med 

funktionsnedsättning. Gårdens målsättning är bl. a att kunna 

behålla ordinarie verksamhet och inte behöva dra ner på 

djurantalet och på personal, samt utveckla en ny verksamhet 

som kan skapa en ekonomiskt trygg plattform. Vidare att 

verksamheten för barn och unga med funktionsnedsättning kan 

fortsätta. Ytterligare ett mål är att färdigställa viktiga delar i 

byggnationen på gården. Utifrån verksamhetsberättelsen och 

med underlag från uppföljningen 2013 menar förvaltningen att 

2013-års föreningsbidrag har används såsom tänkt. 

Förvaltningen föreslår nämnden att bevilja föreningsbidrag om 

400 000 kr för 2014 till Stora Skuggan 4H-gård. Bidraget ryms 

inom budget 2014. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 december 2014. 

Dnr 2014-701-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

yrkade att nämnden skulle besluta enligt miljöpartiets, 

socialdemokraternas och vänsterpartiets gemensamma förslag. 

 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättare Per Haukaas (FP) och ledamoten Malin Björk (C) 

yrkade att nämnden skulle anta förvaltningens förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit miljöpartiets, socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. 
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Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättare Per Haukaas (FP) och ledamoten Malin Björk (C) 

reserverade sig till förmån för förslag enligt följande. 

 

Stora Skuggans 4H-gård utgör ett viktigt inslag i Östermalms 

föreningsliv. 

 

Alliansen har alltid värnat om sunda finanser för att garantera en 

långsiktigt stabil ekonomi inom stadsdelen. 

 

Då innevarande budget endast rymmer en bidragsutbetalning i 

linje med förvaltningens förslag, yrkar partierna i Alliansen 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

När man besöker gården och pratar med de som arbetar och 

engagerar sig där är det tydligt att den på ett såväl direkt som 

indirekt sätt bidrar till stadens och Östermalms välfärd och 

välmående. Gården utgör en fristad för psykiskt och fysiskt 

handikappade och sparar på detta sätt staden stora belopp som 

annars skulle läggas på vård och mediciner. Gården är också en 

plats för såväl unga som gamla som känner ett utanförskap men 

som i denna miljö kommer till sin rätt och upplever en mening 

och gemenskap. Gården bidrar till en ökad förståelse för vår 

miljö, djur och natur och är ett populärt utflyktsmål för skolor 

och familjer under alla veckans dagar. Det är viktigt att vi ger 

stöd för att 4H-gården fortsättningsvis ska kunna upprätthålla 

dagliga rutiner och möta det ökade tryck och intresse som vi sett 

de senaste åren.  

 

4H-gården har många medlemmar och drygt en tredjedel 

kommer från Östermalm. Detta får anses som en hög siffra 

eftersom det handlar om barn och ungdomar. Det torde också 

kunna öka sitt medlemsantal med den stora inflyttningen till 

Norra Djurgårdsstaden. 

 

Vi anser vidare att det är positivt att fler och fler är intresserade 

av att besöka och engagera sig i gården och att verksamheten 

bör ges i utrymme att växa i takt med att behovet för den här 
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typen av platser ökar. Gårdens möjlighet att ta emot 

rullstolsburna och funktionshindrade är naturligtvis en stor 

tillgång men ställer också ökade krav på såväl lokaler som 

personal och djur.   

 

I en storstad som Stockholm och för innerstaden är således Stora 

Skuggans 4H-gård en viktig verksamhet för barn och ungdomar. 

Den är så viktig att Östermalms stadsdelsnämnd bör bevilja 

verksamhetsbidrag med 500 000 kr.    

 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

16 december 2014 
Blad 12 

 

  

§ 8  

Förlängning av driftavtal med Attendo AB avseende 
Kampementets vård- och omsorgsboende 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med Attendo 

Sverige AB för tiden 2015-10-01 till och med 2017-09-30. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

förlängningsavtalet. 

 
Ärendet  

Kampementets vård- och omsorgsboende drivs på entreprenad 

av Attendo Sverige AB sedan 1 december 2007. Avtalet löper 

till och med 2015-09-30 med möjlighet till förlängning till och 

med 2017-09-30. Förvaltningen har nyligen genomfört den 

årliga kvalitets- och avtalsuppföljningen vid Kampementet. 

Verksamheten visar på en god kvalitet även om 

utvecklingsområden har konstaterats. Det finns ett engagemang 

hos entreprenören att vidareutveckla verksamheten och flera 

åtgärder har eller kommer att vidtas. Förvaltningen föreslår att 

gällande avtal förlängs för tiden 1 oktober 2015 till och med den 

30 september 2017 samt att stadsdelsdirektören undertecknar 

förlängningsavtalet med Attendo Sverige AB. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 december 2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Dnr 2014-551-2.2.2. 
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§ 9   

Förlängning av avtal för hemtjänstinsatser nattetid 
och larmutryckning dygnet runt 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

förlänga nuvarande avtal med Aleris Omsorg AB för tiden 1 

juni 2015 till och med 31 maj 2016. 

2. Nämnden beslutar att omedelbart justera denna paragraf. 

 
Ärendet 

Hemtjänstinsatser nattetid och larmutryckning dygnet runt 

upphandlades 2014 och nuvarande utförare är Aleris Omsorg 

AB. Avtalstiden går ut 2015-05-31. När den enskilde har 

beviljats hemtjänstinsatser i ordinärt boende väljer denne enligt 

reglerna för kundval i Stockholms stad, vem som ska utföra 

beviljade insatser. I de fall den enskilde valt den kommunala 

hemtjänsten på Östermalm föreslås insatserna nattetid samt 

larmutryckning även fortsättningsvis vara upphandlade.  

Verksamheten omfattar cirka 500 trygghetslarm och 40 

nattärenden.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 november 2014. 

Dnr 2013-41-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Den nya majoriteten i Stockholm har inlett arbetet för att med en 

ny upphandlingspolicy skärpa upp stadens upphandlingar. 

Staden skall från och med nu alltid säkerställa att dess personal 

får arbeta under rättvisa villkor, även i de upphandlade 

verksamheterna. På samma sätt ska god kvalitet i verksamheten, 

höga krav på miljöarbetet och ett socialt ansvar vara lika 

självklart i stadens upphandlade verksamhet som i den egna 

verksamheten.   Inget företag skall längre ha möjligheten, att 

genom försämrade villkor för personal, försämrad kvalitet för 

medborgarna eller lägre hållbarhetskrav, konkurrera om stadens 

verksamheter.  
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§ 10  

Uppföljning av VHassistans 2014 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna uppföljningen av 

verksamheten personlig assistans, utförare VH assistans. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har under hösten gjort den årliga uppföljningen 

av entreprenaden VH assistans. Utifrån uppföljningen har inget 

framkommit som ger förvaltningen anledning att tro att 

verksamheten inte fungerar enligt avtal. Inga klagomål har 

inkommit från de tre brukarna som har valt Östermalms 

stadsdelsförvaltning som utförare, genom VH assistans. 

Förvaltningen uppmärksammar att verksamheten fortfarande 

inte är uppkopplad till stadens dokumentationssystem för 

utförare, ParaSol. Ett arbete för att lösa detta har inletts.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 december 2014. 

Dnr 2014-687-1.2.1. 
 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Förslag till detaljplan för kvarteret Ynglingen 10 i 
stadsdelen Östermalm, S-Dp 2012-17433 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har inbjudit bland andra Östermalms 

stadsdelsförvaltning till samråd om förslag till detaljplan för 

Ynglingen 10. Planen syftar till att skapa möjlighet för 

tillkommande bostäder genom en påbyggnad av befintliga 

bostadshus på Jungfrugatan 23, samt att ge möjlighet till 

verksamhetslokaler i husets bottenvåning.  

 

Förvaltningen är positiv till påbyggnaden. Men anser att 

principerna för gestaltning och dagvattenhantering kan 

utvecklas mer och redovisas tydligare i planhandlingarna.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 november 2014. 

Dnr 2014-666-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Ärendet avser samråd om detaljplan för kvarteret Ynglingen 10 i 

stadsdelen Östermalm. Planen syftar till en påbyggnad av 

befintligt bostadshus på Jungfrugatan 23 från fyra till sju 

våningar. 

 

Två synpunkter önskar vi lyfta fram. 

1. Fastigheten uppfyller inte kraven på tillgänglighet för 

rörelsehindrade gällande vid nybyggnad. I samband med 

bygglovsskedet bör en sådan anpassning ske. 

 

2. Då Jungfrugatan är smalare än kringliggande gator har man 

tidigare kompenserat det genom att hushöjden i gatans 

mittdel byggts lägre än övrig bebyggelse. På så vis kan 
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solljus och dagsljus söka sig ner på gatan och på motstående 

fastigheters fasader. Nu föreslås att denna 

stadsbyggnadsprincip ska frångås. Ny bostadsbebyggelse är 

visserligen önskvärd men får i detta fall vägas mot vad 

ljusmiljön kräver. Vi saknar en motivering till varför man 

ska frångå denna stadsbyggnadsprincip. 
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§ 12   

Ekonomisk månadsrapport för november månad 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 17,7 mnkr. I förhållande till oktoberprognosen en 

förbättring om 3,6 mnkr. Förbättringar återfinns inom samtliga 

programområden. 

Dnr 2014-060-1.2.1.  
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§ 13   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 1 december 2014. 
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§ 14   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den 

tillhandlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 27 november 2014. 
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§ 15   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av delegationsbeslut.  

Dnr 2014-62-1.1. 

 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

4.1. 
Besvara förvalt-
ningsremisser 
från stadsbygg-
nadskontoret. 

14-11-19  
Remissvar i  
bygglovsärende 
avseende nybygg-
nad av korvki-
osk/gatukök, Kar-
laplan 8a, Öster-
malm. För-
valtningen 
avstyrker. 
Dnr 2014-649-1.5.3. 

 
Britt Mattsson  
avdelningschef 
Parkmiljögruppen 
Norra Innerstaden 

2.12 
Vidaredelegation 
av befogenheter 
till den förvalt-
ningschef som gör 
upphandlingar av 
tjänster som är 
gemensamma med 
andra nämnder. 

 
14-11-17 

 
Vidaredelegation av 
beslutanderätt till 
förvaltningschefen 
vid Norrmalms 
stadsdelsförvalt-
ning att för nämn-
dens räkning ge-
nomföra upphan-
dling av skötsel av 
plaskdammar. 
Dnr 2014-721-2.2.2 

 
Teenie Bennerholt 
t.f.stadsdelsdirektör 
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§ 16  

Anmälan av promemoria 2014-12-16 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Från och med den 18 november 2014 till och med den 8 

december 2014 

 

A. Meddelande från Kommunfullmäktige i Stockholms 

stad 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 27 

november 2014 (utdrag) 

§ 14 Fastställande av skattesats för 2015 (utl. 2014:108)  
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§ 17   

Övergång förskola-skola  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Revisionskontoret har granskat övergång förskola - skola utifrån 

läroplanens krav och fullmäktiges riktlinjer. Granskningen har 

avgränsats till områdena Norrmalm, Enskede-Årsta-Vantör och 

Hässelby-Vällingby. Inom dessa områden har intervjuer 

genomförts med stadsdelsförvaltningen samt två kommunala 

och två fristående förskolor respektive skolor. Berörda inom 

utbildningsnämnden har också intervjuats. 

 

Bilagan återfinns på www.stockholm.se/insyn . 

 

Dnr 2014-695-1.6. 

 

 

 

 

http://www.stockholm.se/insyn
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§ 18   

Insatser som utförs av ideella föreningar gällande våld 
i nära relationer  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Revisionskontoret har granskat stadens styrning och uppföljning 

av insatser som utförs av ideella föreningar vad gäller våld i 

nära relationer.  

Granskningen omfattar socialnämnden och de tre 

stadsdelsnämnderna Bromma, Farsta och Rinkeby-Kista. 

 

Syftet med granskningen är att bedöma om nämnderna har en 

ändamålsenlig styrning och uppföljning av insatser som utförs 

av ideella föreningar vad gäller våld i nära relationer. 

 

Bilagan återfinns på www.stockholm.se/insyn  

 

Dnr 2014-696-1.6. 

 

 

 

http://www.stockholm.se/insyn
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§ 19   

Uppföljning av kvalitetsgranskning av ekonomiskt 
bistånd – augusti 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Stockholms stads socialtjänstinspektörer har till uppgift att 

granska stadens verksamheter inom individ- och 

familjeomsorgen med avseende på kvalitet och rättssäkerhet för 

den enskilde. Rapporten innehåller en uppföljning av den 

kvalitetsgranskning av ekonomiskt bistånd som genomfördes 

vid åtta stadsdelsförvaltningar bl.a. Östermalm (inkluderande 

Kungsholmen och Norrmalm) samt Enheten för hemlösa vid 

socialförvaltningen under 2010-2012. Uppföljningen har 

genomförts under perioden juni-augusti 2014. Såväl 

granskningen som uppföljningen har utgått från lagstiftningens 

bestämmelser om god kvalitet inom socialtjänsten. 

 

Bilagorna återfinns på www.stockholm.se/insyn  

 

Dnr 2014-720-1.2.1. 

 

 

 

http://www.stockholm.se/insyn
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§ 20   

Information av stadsdelsdirektören 

T.f. stadsdelsdirektör informerade nämnden om att arbetet med 

verksamhetsplan 2015 och verksamhetsberättelse 2014 

fortskrider. 
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§ 21   

Övriga frågor 

Inga frågor att anteckna. 
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§ 22   

Upphandling av driften av fritidsverksamhet vid 
Gustav Adolfsparkens parklek 

Beslut 

1. Den planerade upphandlingen av driften av öppen 

fritidsverksamhet vid Gustav Adolfsparkens parklek ska inte 

genomföras. 

2. Öppen fritidsverksamhet vid Gustav Adolfsparkens parklek 

ska från och med den 1 september 2015 drivas i egen regi. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden beslutade den 27 november 2014 att 

bordlägga ärendet. 

 

Gällande avtal för drift av öppen fritidsverksamhet vid Gustav 

Adolfsparkens parklek inom Östermalms 

stadsdelsnämndsområde löper ut 31 augusti 2015. Förvaltningen 

har enligt beslut i nämnden 28 augusti 2014 tagit fram ett 

förfrågningsunderlag för ny upphandling. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 november 2014. 

Dnr 2014-560-2.2.2.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) 

yrkade att nämnden antar miljöpartiets, socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag till beslut. 

 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättare Per Haukaas (FP) och ledamoten Malin Björk (C) 

yrkade återremiss av ärendet med uppdrag åt förvaltningen att 

vidare utreda den legala korrekten i ärendet. 

 

Ajournering begärdes av ordföranden Stefan Nilsson (MP) och 

verkställdes. 

 

Efter ajournering återupptogs sammanträdet. 

 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M), tjänstgörande 

ersättare Per Haukaas (FP) och ledamoten Malin Björk (C) 
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yrkade på att Alliansens röstförklaring ges anstånd och inlämnas 

till förvaltningen den 17 december 2014. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt miljöpartiets, socialdemokraternas och 

vänsterpartiets förslag till beslut. 

 

Vice ordförande Therese Carlborg (M), ledamoten Johanna Sjö 

(M), ledamoten Lotta Juul Martin-Löf (M), ledamoten Hugo 

Nordenfelt (M), tjänstgörande ersättare Kitty Ericsson (M), 

tjänstgörande ersättare Per Haukaas (FP) och ledamoten Malin 

Björk (C) anmälde att de ej deltar i beslutet. 

 

Nämnden beslutade att ge anstånd med inlämnandet av 

röstförklaring till den 17 december 2014 från vice ordförande 

Therese Carlborg m.fl. (M), tjänstgörande ersättare Per Haukaas 

(FP) och ledamoten Malin Björk (C). 

 
Särskilt uttalande 

Inkommen röstförklaring den 17 december 2014 från vice 

ordförande Therese Carlborg m.fl. (M), tjänstgörande ersättare 

Per Haukaas (FP) och ledamoten Malin Björk (C) enligt 

följande. 

 

I enlighet med överenskommelsen mellan kommunfullmäktiges 

partier ska den avgående majoriteten släppa fram den 

nytillträdda majoritetens beslut i de organ där majoriteten ännu 

inte har skiftats. Vi anmäler avvikande mening i detta ärende 

och hade, under ordinära majoritetsförhållanden, reserverat oss 

mot beslutet till förmån för återremiss. 

 

Under Alliansens åtta år i majoritet i Stockholm har valfriheten 

för medborgarna stärkts och mångfalden av utförare ökat. Vi ser 

mycket allvarligt på att den nya vänstermajoriteten under 

månaderna sedan valet tydligt har slagit in på en kurs där 

välfungerande och uppskattade verksamheter i fristående regi 

återkommunaliseras. Det sker ofta utan närmare motivering och 

på bristfälligt underlag. Det är tydligt att vänstermajoriteten av 

strikt ideologiska skäl vill kommunalisera fristående 

verksamheter, utan hänsyn till den oro som det skapar hos såväl 

medarbetare som medborgare. 

 

Det kan finnas situationer då det föreligger skäl för att häva 

gällande upphandlingsavtal, exempelvis när allvarliga brister 

påtalats eller avtalet inte har följts av leverantören. Så är inte 
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fallet i detta ärende. Det är tvärtom en verksamhet som är 

välfungerande och uppskattad av många Östermalmsbor. 

 

Den för några år sedan helt nyupprustade bemannade lekplatsen 

med plaskdamm belägen i Gustaf Adolfsparken är ett uppskattat 

inslag för våra minsta i stadsdelen. I parken ligger en kyrka och 

lekplatsen kantas av flera flerbostadshus. Det finns flera skolor i 

närheten som använder lekplatsen som sin skolgård. 

 

Genom att av ideologiska skäl återta en väl fungerande och 

mycket populär verksamhet i egen regi är att förbise de 

engagerade krafter som finns engagerade i Gustav 

Adolfsparkens parklek. 

 

En enig Allians ville därför att ärendet skulle återremitteras för 

att nämnden skulle ha ett bättre underlag och tydlighet kring 

ärendets beredning innan beslut fattas om eventuell 

kommunalisering. Vi anser att det inför sådana beslut måste 

föreligga grundliga konsekvensutredningar av vad en 

kommunalisering kan innebära, både för verksamhetens innehåll 

och kvalitet och för nämndens ekonomi. 

 

Dessvärre kan vi konstatera att vänstermajoritetens ideologiska 

vilja att kommunalisera i detta fall är starkare än hänsyn till 

verksamhetens bästa och Östermalmsbornas önskemål. Det är 

en politik som är skadlig för Stockholm och som kommer att 

utarma valfriheten. Vi tar kraftfullt avstånd från denna 

omotiverade symbolpolitik. 
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§ 23  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 24   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 25   

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 

 

 

 

 

 

 

 


